
carpenter
wood-working shop
line—shaft tools

houses constructed in:
Medina / Eagle Harbor
Lyndonville / Elba
Albion / Middleport
Oakfield / Greece, N.Y.
Maple Ridge Road
Rochester, N.Y.
etc., etc.

Medina Toy Factory
Taylor furniture Factory
Mahar Furniture Factory
Lake Shore Lumber Co.
O’Donell Bros. Lumber
grocery peddler
grist mill
Medina High School
Miliville Academy
carry—all wagon
drive-barn / sleigh
S.A.Cook & Co.
mill-right job
Olnoy Canning Co.
Rowley Cold Storage
cider mill
National Guard / Co. F
the Depression
the Amos Bakery
Charlie Coon Bakery
German War Prisoners
Heinz barracks
roller skating
first autos
ice-house / dairymen
Saturday nights
International Order Good Templars
medical care
first electric typewriter in Medina
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William Fred Amos, father
Myra Estella Gregory, mother
Ivah Amos, sister
Alta Amos, sister

Grace Louise Potter, wife
Bernard (Pete) Win. Amos, son
Betty Jane A. Warren, daughter

Shirley Pask Amos, dau.—in-law
George Gregory
Benjamin Amos
Charlie Howard
Dr. Warren Stocking
Edgar Gould / Charlie Dye
Howard Petis / Robert Neal
Deidrick K. Millis
John B. Miller / Fred Howell
Harry Sharmin / J.C.Posson
Dr. Corliss / John Wilson
Minnie Potter
Rev. Allen
Rev. “Barny” Howe
Rev. Fredericks
Dr. James Sterling /
Porter Sticking
Lloyd Pask
Lyman Potter
Flory Ross
Alvin Eskelson / Mr. Ward
Zibba Roberts / Walter Crisp
Elizabeth Biirchel
George Benz
Ray McGinn, barber
Irving Smith
Harry Potter
Leona Canfield
Dr. Waters
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120 Eihland Avenue

edina, 1ew York

SUJECi: carpenter

Interviewed by:

Arden R. McAllister, County Historian

Helen Lchllister

icovember 29, 1977
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WARREN AMOS, Medina, N.Y. with: Arden R. McAllister, LiT. Co. Historian

Nov. 29, 1977 and Helen M. McAlHster

A: Amos M 2 McAllister

Warren, I believe you were born over in Miliville. Could you tell us where

and a little bit about your own family?

A Could I start with my grandparents? I’d like to do that. Well, my grand—

parents on my father’s aide came directly from England on a sailing boat;

they were at least 7 weeks coming across because they ware becalmed out in

the ocean with no wind, end couldn’t move. They landed in Virginia instead

of N.Y. City, which they planned to do. My grandfather on my mother’s side

told rue that h came from Vermont into N.Y. with an ox team. Now how he got

into Vermont, I haven’t the faintest idea but h must have been connected

to the Pilgrims in some way to be in that location. His name was George

Gregory. When I knew him, he lived south and east of Milivilla; had a farm

there. Grandfather on my fthar’a aide never did own property or anything.

He just worked for someone else at that time. Grandfather Amos died when I

was ten years old. Grandfather Gregory died when I was nine years old and I

was born end brouqht up on a farm.

M What kind of farm?

A An Orleans County fermi (laughs). Every farmer has two oi three cows, with

chickens and so forth. They trUed butter and eggs and so forth for groceries

Also, the grocery peddler came around in later years, with a wagon, a horse

and wagon. In that way, you gave him the butter and eggs and traded for gro

ceries. In later yesra they gave that up and then they went out aDd took

orders and then delivered, instead of taking the wagon out on the road,

nd the eggs and so forth. I gussa they didn’t collect at that time. So, I

lived on a farm in my younger life. From 1L, years of age, I worked on a

farm until 1918.

M What kind of work did you do?

A Just general farm work. In other wards, when my Grandfather Gregory died

wnen I was 9 years old, we had L harass, 3 cows, sheep. I did the chores

that night because they (parents, etc.) were over to tha.r place. I did the

milking end took care or all those things.

M Did you take the grain down to the mill?

A Yes. At Shelby Center was a mill, 1ea one in Medina. 8ut usually we went

to Shelby Center. I don’t know why. It wa a little nearer I guess than it

was coming to Medina.fraybe you got waited on sooner. I don’t know. But

anyway, that was n ordeal. The day before, you put up what we called a

grist. That was, the wheat, oats and so forth. You would take that over
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t’or fd for animals. Then you would trade wheat, generally wheat, for

flour. In other words they wouldn’t grind your own flour but they would give

you flour in place of the wheat that you took over there. Let’s see, after

the fell of 1918 I went to ‘iegara Falls and worked that winter; 1918—1919.

Then I came beck to Medina.

M Were you going to school during thfs time?

1 No. I quit at it.; 2 years of high school.

M Where was your school?

A I came to Medina High School, here, first and second year high, 13 and it..

M An elementary school right there in Miliville? It wasn’t in that old academy

A Yes, it sure weal But they didn’t use the upstairs at that time. I never

was in the upstairs of that place. I don’t know why. But they didn’t use

ft as a school end the doors were locked, going up there. I guess we weren’t

quite so mischievous. We didn’t unlock it and go up as they do today,

probably. (laughs). Yeah, that’s where I finished my elementary school.

Then I came to Medina, two years. First and second year high school.

M How did you come?

A Well, various ways. I could stay with my Grandmother but sh didn’t let

me go outside or anything. She was afraid I was going to do something

wrong. (laughs). I wasn’t quite used tothat. I was used to doing things.

So, I drove a horse or rode a bicycle and at one tfms,tused to have a

well, we called it a carry—all: a three—seated wagon with a team of horses

would come out to Millvi1l and pick up, maybe ten people.

M You mean, Just for school children7 Dr anybody?

A Juat for school children, 1t was covered. A sleigh in the winter—time;

wheels in the summer—time. Once in awhile I’d ride that but usually I

would ride my bicycle or ride the horse.

M If you drove a horse, where would you leave it?

A They had whet they celled drive—barns. There were about three of them in

Medina. They had horses to rent and you could stable your horses there. In

ether wards, I could come in in the morning and leave the horse there all

day and they would feed it at noon and so forth. Then I would drive it

home at night.

M Wail, school must have been the old academy? What ws the nearest drive—

barn whera you could leave your horse?

A Right down on worth Main Street, just north of Pearl Street.There black

smith shops, drive-barns,... clang where the dry—cleaner is and so forth;

all on that side. Nothing on this side. That’s an the canal side.

N Whet about your own father and mother? A little bit about them?

A Ves. Father started farming and worked for a farmer up until 1905; then he
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t’arming for himself. In this one place, we lived only for one year, which
was on the Town Line Road, south and east at Mil1vil1. Then the next
year W8 went down on Lea Street to the Ferris farm, it was known then,
which has a atone, double house. We lived in one aide and the Ferris family
in the othST. Wa were there from 19U6—1909.

M Whan were you born, Warren... by the way?

A 1900. That’s hard to keep tract of!! (laughs). Then when the Grandfathir
died, why we went up on my mother’s place, 1909—1913 when when e quit
farming and moved to Miliville. Then he worked in Medina. He worked at
S.A.Cook and Co. for $8.85 a week I! in other words, l5 an hour end you
quit at 5 o’clock Saturday! So they deducted l5; instead at $9.00, you
go; $8.85 for a week.

M Did he make furniture there?

A Well, he worked in the wood—working shop.
M They didn’t have electric tools then, did they?
A Yea. Yes,today every machine has a separate motor. In those days ttiey had

wnat they called line—shafts. It’s a shaft with pulleys on and you had a
row of iriachfns ano a separate belt to each one of them. Now, today they
all have separate motors on them. That was called a mill—wrench—job to
install those line—shafts and put up the macuinary and so fortn which was
quite a trade. No... mill—right . Then I came back to Medina in the spring
ot 1919 and worked a couple weeks at S.A.Cook nd Co., came down with the
flu. When I recovered, they didn’t need me any more so that was the extent
of S.A.Cook and Co. Then I went to th Canning Factory end worked thru
transplanting tomatoes and thru the pea season.

M What Canning Factory was that?
A That factory was in Medina; over where Bernz—o—mstic is now; Oirda—sye

Snyder wound up there, but that was ahead of that; two companies ahead of
that.... Unlay Canning Company!! That’s right. Then I went over to a Toy
Factory on East Center Street.

M Toy Factory I Before Flsher,..Price?

A Oh yea! Charlie Howard in Albion, with Dr. hierren Stocking and Edgar Gould
was the head mechanic there. They had a big setup at toys. Out everything
was too competitive. Apparently ft didn’t work out. In other words, the
winter that I worked there before Christmas, the fall before, I worked
nights making little wooden wheels. They were aoout 2 in diameter and
about 3/b thick. They also had a hole thru them for an axle ! t to go
in and Cd Uauld invented the tools to work on a lathe that would automatical)
do that. You would take a stick of wood, maple, about 32U long and put it
in lathe and just keep turning and turning and cutting the wheels off end
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getting shorter end shorter until you use up the whole atick. I earned

$5. a night there. Make about 5,000 of those so I did pretty well. Well,

then I asked for a raise and didn’t get it (laughs), so £ hired out to the

Medina Cold Storage for a year. was owned by Charlie Dye and Howard

Pstfs, That’s the storage that’s on the south side of the railroad yet, and

1 worked thru that winter and the next spring and during that time Rowley

Co. bought that storage. They had a storage on the sM north side of the

HR end of course, there was a different foreman and so forth and

going to build a cider mill. We were digging for the foundation with a ahove

end so forth which I never did like anyway (laughs), so I worked there; I

don’t know Just how long but anyway, the foreman for the Rowley Co. came

out and said if they got a chance for another Job about Wednesday, better

take it because he’d have to lay me off on a Saturday. And I aaid,”No,

you haven’t gotta do that.” And ha aaid,”why?M And I eaid,”Wall, I never

liked digging dirt and I’m all thru right now!” (laughs).. So I didn’t

get laid off; I quit!

M Warren, was there.., did the train stop there at that time?

A That’s where the Senior Citizen’s is. That was the passenger station. The

passenger station over where the furniture store is... was the freight yard.

fri Where was this Rowleys that you were working on?

A Well, that was the Dye and Petis Cold Storage but they owned one on the

north side at that time. They bought one on the south side and put the

cider mill in thers. Then I went to the Niagara Sprayer, it was known in

them days and working in the machine shop. I worked there from April aome—

time untfl August; belonged to Company F end went to camp in August and

when I came back, they were shut down,., which they did for a month or

two in a year. Chemical machine shop, everything shut down.

M Company F..... was that the Army?

A Notional Guard. I balonged to that for 3 years from 1919—1922. While I

wasn’t working up there my uncle was putting on the metal ceilings in the

aid stone school—house, which was moved to build new school—house there;

the old atone school—house burned down a few years ago.

M Was that where you went to school to 6tsrt with? That became a library? On

Ann Street?

A Yes. The old Academy burned down. Metal ceilings in there et that time and

then I worked with him from 1920 thru ‘24; April of 1925 I went down to thE

town of Greece and worked with my wife’s uncle, building houaea. I had

$500. to start business with and he may have had more but that’s what he pul

in too. So we started building houeea with a capital of l,0QQ. And th ffr
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house didn’t 8811 too readily and the fellow by the name of Davenport owned

the Times—Union in Rochester was developing this tract where we were build—

fng and h gave us four cntracta . on butt—lots, as they were called....

BUTT—LOIS; in other words, they backed up to a corner lot and they called

them “butt—late”. They WeTS hard to sell; so we built four, small, two—

story houses on these that he gave us for contract. hind ct put us on our

feat and we sold the house we started and from there an, we got acid before

we started to build. And we were doing all right, but the depression came

along. In other words, we used to get a first mortgage from the Prudential

Life Insuronco Co. and then there was the second mortgage which they did

down in Rochester. You don’t hear too much of ft arouna here but down there

that was the thing to do. And th second mortgage was to be paid off first.

But, if for some reason you lost the place, unless if you held the second

mortgage, unless you could buy the first mortgage, why you just lost that

was eli. but it did pay off first and most people at that time figured

if they got their second mortgage paid off, that that was pretty good shape.

And they didn’t pay off their first mortgage too readily. So, then in

January 1928, we couldn’t work at it any more, I came back to Medine and

bought a house with a home—bakery in, hoping that we could make a living

out at that because the carpenter work wasn’t good; couldn’t get material

too well; so I don’t know just how long we ran ft but the S.A.Cook factory

on Eaat AvB. closed and I used to open th store at six o’clock in the morn

ing; people would stop for tobacco and so forth and so on; well, when that

closed, people weren’t going by so that ts out.

M Excuse me; you said you ran a bakery. You and Grace?

A Yes. She did the baking.

She wae a marvelous cook I

A Yes; she learned ft herself. Her mother worked all the time and she just

went in ano baked it herself. If it didn’t turn out why it ws just too bad.

But nobody gave her any training, she just done it on her own.

F1 What kind of things did sne bake: cookies, pies, bread?

A Coakfea, pies, bread and I rigged up an ordinary hand—mixer with a motor; so

I wcu1 get up about five o’clock in the morning 8nd mix the bread and then
I would go to work at eight o’clock in the morning, come back at night and

deliver, and then keep tha store open until nine o’clock at nignt. So I put

in quite long hours there. Finally I said to her....

Did she hnve a wood—stove to cook on, or what?

Coal. started originally but that was in there when UR went there. Then I
replaced it with a double gas stove. Jo we had two ovens with 8 burners on
the top.
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M You couldn’t regulate that like we do the stoves today? No?.. Where was

this bakery?

On the corner of’ East Center and Last Avenue in Medina. Lharlie Coon owned

it ahead of me and he probably ran it for ten years. H5 ran it as a bakery.

Wall then, we weren’t making any nioney. 1 guess we were probably our best

customers. We ate out of the store and so forth and so on. (laughs)...

So I said to the wife one day well, we STS going to starve to death anyway

so let’s sit down and do it gracefully. So we closed the store up. We

didn’t starve but it was quite a battle. I think we ran it about three

years. It was a lot of work (reply). Then I went back to carpentry again.

I worked about a year and a half, I guess it was, with my uncle1 John B.

Miller. He was Supervisor for the Town of Ridgewey for 2 terms and he got

so he didn’t have to work so much and he was going to Florida in the winter

time. Then this one time he had a sister out in South Dekota, so he went

out there for the summer. Harry Sharmin and I both worked for him nU we

said, well if we’ve got to dig up our work part of the year, we might as

well do it all the time. Yes, (reply) this was carpentry. So, he and I

went into partners until during the War 2 , we couldn’t get mateia1 and

I went up to Herrisons and worked for a year and B months; because you

couldn’t get material or do anything. Then I came back in May of ‘45. I

went there Just in the latter part of December 1943 until May of 1945 and

then I came back and started work as a carpenter and worked at it ever

since.

M While you’re on the War, do you remember seeing any of the Prisoners of War

over there at Heinz ?

A Oh yea1 They built that barracks for them and there was a lot of them etarte

and so forth.

M How many were there? Were they Dapsnese, Italians or...?

I have no idea. Mostly Germans.

M Did any of tham stay on or did they ship out?

A I have no idea. I don’t hardly think so.

M How did the town feel about them? If we tried to do that today, well...

A Didn’t seem to be any question about ft. I mean, it was war time and that

was the thing to do and that gave us help in Heinz’ and so forth.

M Did they ever have any escapes that you know of?

A Ayeah; I think there was a very few.., very, very few. £ don’t know if they

aver re—captured them. I kind of forgot. dut there wasn’t anything like it

was today. I mean you weren’t scared to go out on the street or anything.

So, I don’t knew how many houses in Mdina I’ve built.

M What was the first one? Can you remember? By yourself or with somebody?
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M You cDuldn’t regulate that like we do the stoves today? 1Jo?.. Where was

this bakery?

On the corner of East Center and Last Ivenue in Medina. Lharlie Coon owned

ft ahead of me and he probably ran it for ten years. H8 ran it as a bakery.

Wall than, we weren’t making any nioney. 1 guess we were probably our best

customers. We ate out of the store and so forth and so on. (laughs)...

So J. esid to the wife one day wall, we are going to starve to death anyway

so let’s aft down and do it gracefully. So we closed the store up. We

didn’t starve but it was quite a battle. I think we ran it about three

years. It was a lot of work (reply). Then I went back to carpentry again.

I worked about a year and a half, I guess it was, with my uncle, John B.

Miller. H8 was Supervisor for the Town of Ridgeway fOr 2 terms nd ha got

so he didn’t have to work so much and he was going to Florida in the winter

time. Then this one time he had a sister out in South Dekota, so he went

out there for the summer. Harry Sharmin and I both worked for him and we

said, well if we’ve got to dig up our work part of the year, we might as

well do ft all the time. Yes, (reply) this was carpentry, So, he and I

went into partners untf, during the War 2 , we couldn’t get mateia1 and

I went up to Herrisons and worked for a year and B months; because you

couldn’t get material or do anything. Then I came back in May of ‘45. I

went there just in the latter part of December 1943 until May of 1945 and

then I came back and started work as a carpenter and worked t it ever

since.

M While you’re on the War, do you remember seeing any of the Prisoners of War

over there at Heinz 7

A Oh yasi They built that barracks for them and there was a lot of them starts

and so forth,

M How many were there? Were they 3apanese, Italians or...?

A I have no ides. Mostly Germans.

M Did any of them stay on or did they ship out?

A I have no idae. I don’t hardly think so.

M How did the town feel about them? If we tried to do that today, well...

A Didn’t seem to be any question about it. I mean, it was war time and that

was the thing to do and that gave us help in Heinz’ and so forth.

M Did they ever have any escapee that you knu of?

A Aysah; I think there was a very few... very, very few. don’t know if they

ever re—captured them. I kind of forgot. ut there wasn’t anything like it

was today. I mean you weren’t scaTed to go out on the street or anything.

So, I don’t know hw many houses in Madina I’ve built.

M What was the first one? Can you remember? By yourself or with somebody?
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R M Just any house you built; maybe not even in Medina, just in Orleans County.

A Well.... I’m trying to remerciber. Whet’s these people’s names across the

() street? Yes! Benz. Well, first house I built on my own, I think, wee where

Howard Benz lived. That would be the father of this boy, over here that was

over on sa Ensign Avenue, Then, it probably was in ‘45 and I built On for

Robert Neal. He worked with me and built that one on that street: Meada Ave.

Then another one that, I’ve forgot the name that we built it for; Eugene

Albane, I built his house on the same street (Meade Ave.) and on Gwfnn

Street, I built my son’s house, one for Eldred Short where the Mthødjt

parsonage is now; Don Cenham’s house, I built; one across the road from

Don Canaham would be Earl Foster’s. I built four new houses for him in six

years. There was something wrong with all of them that he just didn’t like

so he kept on building them (laughs), and so I built four of them for him

in six years!

M Did you do most of this work yourself?

A Yeah. One time I had two men with me all the time: Robert N551 and his father

both worked with ma at one time and then Robert went to work for 8ramer,

when h (Bramer) opened up on East Center Street. And of course, I built

my own here.

R M Well, here on Highland Avenue you have seen some changes! Was this St. pavad

A Yeah!! Oh yes, long before that! This was one fo the first cement streets

here in Medinal To my knowledge. I built Bill Boyle’s housa down here, quite

a few years ago, about the same time I built here, whicb was was ‘57; I

that was about ‘34 that I built that and wanted this lot at that time,

but Mr. Muchow owned ft. Said he would sell it but his wife said to keep

it; maybe the grandchild would want ft. Wouldn’t cost them much to keep it

so; and then she passed away and he came to me end wanted to know if I still

wanted th ICKI lot. I told him I sure did! So then I built here in ‘57 and

Boyle’s in ‘3L• ian Hungerford’s house I built, on Howell Parkway; I don’t

know what year that was either. And wfth,my uncle, we opened Howell Parkway.

(John Miller was my uncle.., reply). We put the first buildings in there. He

was the contractor. H built the one... Fred How8ll opened Howell Parkway

and the one on the corner, he built for himself and then Ernie Reynolds

built the next one towards the north. We built those two in 1921.

M Gosh! You were young then too. Just twenty—one! Yes, you are still young!

That does seem awfully young now, doesn’t it?

That’s right! Yeah! I was still working for him and unmarribd and I think

in ‘23 we built the J.C.Posson house. (I was working for my uncle., reply).

And then a couple of years after that we built the one where Corliss lfvs.

Yes, that’s on the COTnOT of West ERntsr and Erie... Claude Grinnell’s tree
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That probably coat 140,000. at the time that was built end then the Deprassii

came and so foTth and the people that owned it, lost their money and doctor

Conies bought it for 7,OI)0. helieve ft or not! Tommy Robine rather had

it originally built. Toriny Robinson; yeah.

M Warren, you spoke about your getting married. Where did you meat raca?

The year that I worked at the canning factory, ahe was working there.That’a

where I met her.
M What was her neme? Ws her home in MaUI nsf

Potter, Grace Potter. She was born in Medjna. They were originally from

Clarendon but her folks came to Medina and sha was born hare in 19p0. Well,

then, her grandfather died and the family went back to Clarendon end worked

on the farm until 1913 and then they returned here. The rest of the children

were born in Clarendon or Medina, one or the other. She was the first one

born, in 1900, here.

M You met in the canning factory! Come on... then what?!! (laughter)

A W5ll, sh was quite bashful; I guess I was a little forward; I’m not

sure about that! So I used to flirt with her a little bit, going by and so

forth1 So we got a date, and our first date was in a roller—skating rink

over on Ensign Avenue. Yeah (reply), know where the Taylor Furniture Factory

was over on Ensign Avenue? Well, that was originally a skating rink, very

prominent thing. That was our first data.

M Now, when were you married? Was this a church wedding, or home?

A July 8, 1921..No. We were married at her..., they lived..., folks didn’t

own the place but they lived across from Muchowa in that little red house

is now. So, we had a double wedding. The next younger girl, hr name was

Minnie. Yeah (reply) her sister. And her husband was John Wilson and we had

a double wedding there at the house.

M That was quite common at that time wasn’t it, to get married at horns?

A Yes. My daughter Betty got married at home too! And so, I was working at

carpenter work and knew Mr. O’Donnell,of the lumber ysrd,vary well and I

got a big cnvss from there and we put up a place so we had a caterees;

she took care of the food. There was such a large family that Just the

uncles and aunts, on my wife’s idu, came because tiers would have been too

many to take care of with cousins and so forth. Yea (reply) we had the

wedding inside and then we had this up against the house and so forth.

What did sh wear? Do you remember? Wa it a flowing gown with a train?

(much laughter). Oh e1 Don’t ask me that! I couldn’t tell you. I think

it had a train on ft but we didn’t go down an isle and so forth, just there

in the living room. A Baptist minister by the name of Allen married us.

She nd her sister went to the Baptist chuTch, never belonged to it but
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in her younger days went to the aptiet chuTch.

Now, how many children did you have?

Two; a son end daughter. fin reply) PeteM is really named 8ernard and

(reply) is the eldest. Sixteen months apart. (in reply) My daughter’s name

is Wetty Warren; that’s confusing. It’s spelt the same as mine. Her married

name i Warren (a reply). I don’t know Just how the boy got the name of

“Pete” but it was in his real young school days that it... and he’s always

been known by that; most people know him by thati Some don’t know him any

other way. Yeah, he was 18 June 20th and October he wea on the way overseas;

inducted into the Army and in October he ce home, He never even had a

furlough; he came home and stayed two nights and one day; and he told me

that he was on his way over but couldn’t tell his mother that. Went to the

state of Washington and from there to Hawaii end the Pacitic and ill over.

M What branch of the service was he in?

A Anti—aircraft; so he could go with any of thmt Army, Navy. H did serve in

the Army; he also served in the Navy. And he was on boat one time and his

buddy was up on... end he got killed up there. H was supposed to go up on

the next turn. But he came home without any scare whatever which was very

fortunate.

M What about your automobile? Do you remember, Warren, th first time you

saw an automobile?

A Yeahl That’s going to be beck in 1904 I think. My tether worked for this

farmer; his name was Porter Stocking down on Lee Street. was four years

old.

M Now, was that the same Mr. Stocking that was with Charlie Howard?

A No, no... that was related but distant relation; ‘twaen’t even an uncle.

They were going to take us for a ride on a Sunday. Of course, it wee cranked

end I in the car in the garage and he cranked it and it was in gear!

It started and squeezed him up between two by fours. Of course, my father

and I was there but we didn’t know anything about an automobile, you know.

Finally it stalled so it didn’t hurt him. H8 was kind of a thin man and it

was a goad thing he was, That was my first experience with n automobile!

Then the mafimen, he had one: fttle Brush. Yes (reply) a Brush automobile.

Hd a little one seat on the backend with no top over it and then there

was place for two people in the front of the thing. Ho delivered mail; his

name was Lyman Potter from I’nowlesvf11a. No (reply), no relationship to my

wife. Then in 1913, my parents got a Model—T and .L 13 years old. It was

a 1910 Model—I and, I don’t know whether I should tell this or not (laughs).

A couple invited us out to dinner end Father aeid,uwell, all she wants is a

ride”! (laughs). They had a daughter my age and my older sister was keeping



10
Uarrefl Amos

company with a bay... the husband she married, LloydPPaek. Father aaid,”Usll

why don’t you take the car and go for a ride and we’ll have to aft to home!”

So I did. 1nd the fan belt came off and it got 80 hot it wouldn’t run. I

discovered what that was and I came home on two rims. We had to hitch up the

horse the next morninq and get more tires. (laughs). My father let ma do

things. I gotta give him credit for that; horses or automobiles or anything

else. That’s why I didn’t like to stay with my grandmother because I was

used to doing things. It was a good education in other words. I had a bicycl

and if I didn’t repair it, I didn’t have a ride. And it was a good education

On a farm is a good place to give you a good idea of what you could do and

so forth. Hs was very good at that I

M When did you get your own car? V

A I wanted to buy a motorcycle in 1916; I would have been 16 years old, and

my folks were pretty much against it’ ,“Well, if you want to spend

some money why don’t you go in with us and we’ll get a new Model—T. So, we

did in 1916. I was in partnership with them until 1922. Then I got a Model—T

coupe. Then in got married, we were going on a trip and I wanted a

sedan so we could sleep in the car. Used to make a bed on the two seats, in

the car. So I traded it for a 1921. I went downhill that time and I had that

until 1926. I was in the town of Greece and bought a new Naeh Light Six

automobile. Then I drove that for ‘+0,000 miles and Junked it.

M How much was gasoline a gallon then?

A Well, when I first started driving it was about 12 a gallon. Two gallone fo

a quarter. So ypu could go out and have a pretty good time fur a dollar.(Lau

Which was about all the money we had usually. That’s a fact. Yeah. And then

let’s see, I had a 1930 Model—A. Then a got a 1935 Cheolet and I had that

for l4 years. We couldn’t buy one during the war years you know. The son

came home; he didn’t have a licenae before because of gas rations end so

forth, so he came home and started driving it nights and I drove it day

time. Finally I aaid,”I don’t think its going to stand up. You’d better get

one for yourself°. So I got a new one in 1949. I’ve driven Chevolats ever

since 1935 up until today.
V

M Warren, you’ve always been active in the MatMeiat church. Have you always

been Methodist?

A Yes. I belonged to Mfllvflle. The wife never ... we Joined in ‘49 ; childrer

here in Medina. Children, Grace and I transferred here from Miliville so

we’ve been active ever since.

M Do you have any memories of the mill—race that went along South Main Street’

A Yes. When we first came to Medins, it was an open ditch on South Main St.

M Was ft empty, do you mean?

R No, no. Still in cueration, water running; then it came in front of the Coic
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Storage there and was covered with plank and in front of the City Hall was

covered with plank. There t the Cfty Hall ft crossed Main St., and supplied

that mill and then ft went down to East Center St., and there was another

mfll down on E. Center St. and there wa another mill and that wee the water

supply they got from there. But I can remember the open ditch when we first

came hare.

M Do you remember any bridges over them?

A Well, moat every house had to have a narrow bridge to get across it, from

the street to their own høme I mean... Horse days, but very few of them in

the village had horses at that time ao...no (reply) I don’t remember that

the bridges were painted red...

M Wasn’t it sort of a hazzerd for the little kids? Did they tell in ?

A I guess not. They grew up with it end there ft waa.Cleughs) I mean, if you

grow up with something, it isn’t a hazzard really.

M You probably remember the dam then, on the south aide of the Maple Ridge Ro

A Oh yesi They had an ice—house there. That was a big business then. They cut

ice in the winter—time and put put it in there in, probably 300# blocks, ant

they buried ft in sawdust; sawdust below ft and a layer of bloko end then

sawdust on top of it. And that was a business here. I mean delivering ice

in the sutrinertfme. When I first started building houses, we used to hv a

place that the refigerator would set and you could ice it from the outside.

So you hd a hole cut in the outside and right into th retigerator. Yeah,

my Dad built in ‘20 and ‘21 I’m sure they had them both there on Howell

Parkway, those first two houses. I know those refigeratora were iced from

the outside.

M That would be like they used to put the milk bottles then?

A Yeah. That’e another thing. There was four dairymen Zhers and they each

delivered milk every dayl

M Now, who were they? Do you remember?

A Eskelson was one; Ward was another one; Medina Deiry is next to the City

Hall where the Youth Canter is. That was Medina Dairy there.And then there

was one down on the I-loran Road... had a dairy.

_________________________________

end of side #1 of Tape

A .... visit my (3randmother or8u They got milk from Flory Ross which t

on Oak OrcharUStreet. Floyd Bacon’s wife’s daughter.. and they used to coi

along with about a 3 gallon can of milk and a dipper and dip it Out into

your bucket. That was before there woe... and they delivered with a horse

In that same way, back, well, that would be bewean ‘12 and ‘20 probably.

M Hcw did they “keep it” in the surrner time?
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A I haven’t the slightest ideal Well.., it must have been with ice. Yeah, they

did it with ice. Well, I mean it wasn’t a hi.ige affair anyway. I mean, haureen

bacon’s father was just a farmer and had these cows, peddled from that. Then

they got to bottling. Did a lot of work faT Alvin Eskelson and his dairy in

the alley there off from West ivenua. He had the four Boyle boys working for

him: Bill, the oldest one was Alton... no, three boys.. nd Ernest. They

worked in the dairy, yeah.(reply). The two elder ones delivered and Bill

worked in the dairy. Of course, they all helped in the dairy before they

went out on the route. This Alton Boyle had a farm on Maple Ridge and he had

his own cows and he’d get up in the morning, milk those cows, come in here

and go to work at fivs o’clock in tie morning. He’d go home at noon and work

on the farm ‘till dark. Hs still lives up there on Pample Ridge and he’s

still got a dairy farm there, but h dthesn’t work like that anymore[ (reply)

He’d be about 67 probably. Yes, that’s Bill’s oldest brother.Mflfard, his

name is,

M Can we go beck to Miliville far a minute? Was this Zibb Roberts (Zibba) eye

still living when you were in Miliville?

A Oh yes. I knew him real well. Well, I knew who he was for years.

M What was this ory about: he had a barn filled with automobila7

A That would s a son of his, I think. I should know the name of them, but I

don’t. They were small automobiles.

M Whatt happened there?

A Well, ha was supposed to hevB the agency for them and never did sell any,

that I know of, so he had them there on display I guess end they never did

get sold or anything.

M We were talking about Milivilla and wondering; why did they call it MilivillE

Were there mills there?

A I don’t think there was ever a mill there. There are creeks going thru there

but I don’t think there was ever a iris mill there. I don’t know how it got

the name of Millvflla.

M At one time there were Luakers there. Were they all gone by the time you

were there? Yes (reply). Was the Presbyterian church there? Was it active?

A No Presbyterian to my knowledge. The red, brick one? Well, I guess they cellE

it a Congregational or something like that but it was never in use. A few

of them that used to go there kept it up and kept ft open and wouldn’t

let anything in there. We did have IOGT meetings in there but we had to stay

in a certain place.

M What’s an 1061 meeting?

A International Order of Good Templer. No (reply) that was not Masonic. No (rei

not Odd Fellows. Neither one of them. I mean, that was a temperance organiz—
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etion; Independent Order at Good Templara. This lawyer that used to live

(%)
Over on West Avenue was very high in that. Yee, Gordon Payne, came from JeUd

It was one more piece to go end have §un (laughs). You had to make your own

fun in those days. That’s right.

M Do you remember your first movie?.. Speaking of fun...

A I don’t know whet year It was but it was down on East Center Street end it

cost five cents to get into a movie. They had a piano player there. That wa

about where the Legion building was; maybe it in the same butiding. It

was right in there. It was called Scienic (spelling???) Theater.

M Do you know who played the piano?

A Yeah.Beth, Elizabeth Burchel and Walter Crisp sang solos there.

M My mother used to play the piano in the silent film days. Do you remember

the movie? Maybe with Marie Dreseller and Welly Berry?

A Oh no. It was ahead of that, even before Rudolph ]alentina even. heestone

comedy. Ueed to cams in Saturday nights from Mfllvilla here to Mdine. Yea

(reply) Saturday night was somethingit Banana—splits were fifteen cents uric

bay we could...; yeah they were good. Well, you came in here and bought a

banana—split and that was your evening I Yea (reply) all thu stores were

open on Sat, night and everybody walked around. Oarbarahope stayed DflBfl

M until maybe one o’clock in th morning. In other wards, Merchants stayed

open until eleven o’clock, way hack; then they would go. And after they

closed up, go over to the barber—shop and get a hair—cut or shave far Sun.

So they were open until one o’clock in the morning.

M In the barber—shop that you would go to, did they havb your own equipment,

aside fur you, or what?

A Na I never had that but a lot or the merchants did. They had their own

enaving cup, mug, a,,d brush see. They were set up on a shelf ano then what

tney’d come down to go to work, why they’d go in there first end get a sh

ana go on to work.

M How mucn woula that cost about?

A 25 For hsfr—cut; 15 for shave. Across tne road here was a barber.

M Do you mean Jo McGinn’s husband?

A Yes. Ray McGfnn. Well, I lived In th country ano the neighbor used to cu

my hair. I was probauly ten years old bCore I ever sew a barber shop a”a

Ray McSinn’s father was a barber. inu the first quartar I got to go aria c

a haircut, I went to Hay McGfnn’a fathir and got a heircut.Ihat was samel

I mean to have to go to a barbershop anu get a haircut. And most all barl

ehop, they all had at least two barbers and generally three and there w

one on west Center Street, across from the shirt factory there, ifl the b:
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they had a bath tub in there so you could come in there enc for ten cents

or somethfnq and get a bath. IUso they had a kid who woula shine your shoes

while you were getting a haircut. I was always capable of shining my own.

Warren, who was the first President that you remember?

Theodore Roosevelt, I think, that was vivid in my memory. That would be 1912,

wall he was the “Bull—Moose”. Two terms ahead of that he came in when McI’in—

ley .. so I remember Teddy Roosevelt.

M What about newspapers; do you remember them being sold on the streets, with

the newsboys calling out “extra, extra...” nd that sort of thing?

Well yeah. The Rochester Democrat and Chronicle was in existence and atfil i

and thet was the rural paper around here at the time. That Was delivered wit!

the rural mail—carrier. You’d probably get it a day late, coming out of

Rochester and then had to be delivered by rural carrier.

M Do you remember on election day, how you got the returns (of the vote)?

Well, generally, about two or three days afterwards (laughs). That’s right!

Yeah, when they got radio and could get the returns the same night, why,

you’d sit up most of the night until you’d get the returns, the presidential

returns and so forth. Then along came the t.v.; you watched it and so forth.

M Did you go downtown to the telegraph office, or something?

In my younger days? No. I think we always wafted for our paper. But I can

remember Theodore Roosevelt distinctly.

M Do you remember any of the Presidents that came around to this area? Or the

wives?

BryanZ; he came. I’ve heard my folks tell about it, and had a rally down no

of inowlesville... William Cullen Bryan.. I never went to one but I’ve heart

them tell about his coming there.

M That was at Slaugheon’s Groves.

Yeah. I’ve heard them tall atout it, so ft was before my day.

M Do you have any memory of any big fires in Medina?

f3 Yeah. Mahar’s Furniture Factory. It started in the daytime. I was working

at the west end of town somewhere and I had to go to my home, on East Cents

and had to go home for something, To get home to East ave., I had to go thr

the O’Donnell Lumber Yard, on account of the hoses and so forth; I got over

there and lookad back and, it wee a long building, tie three stories high.

When I got over there, that thing was one mass of flames! I mean, that I

ever saw, all in one piece! That was Just a complete flame, all three floor

The full length at ft.So, I remember that very distinctly Yea (reply) the

old schoolhouse. Yeah, where th’Stfsts are: Maynard’s house, There was

hallow place in the center there and they built around it end so there was

vacant plac in there and the fire got in there and they just couldn’t get
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to it. They were the two most diseeterous ffres that I remember. The minister
name wee Fredericks:.. he was short, with dark hair, vivacious. Yeah, that
Was,., two fires...

nd the fire trucks were different a long time ago.
Yeah. (There was something of a mystBry aocut the Mahar tire. .....) I never
was a fireman tho, never auxiliary or anything.

M Do you remember any of the 8ucketbrfgedea? I can vaguely remember seeing a
tire, in my hometown....

I do remember the horses the wagons with horses; I remember thatt Usually
three horses on there.

M Well (there fe a pause here; then tape resumes).
P. Well, want to get my father first? William Pmos; my mother was Myra Gregory;

my older sister was Iva, she was about three yre. older than I. Then I and
Pita was eight yesre younger. Pita Copp. She married Charlie Copp. YeS (reply
three of us. That’s all.

M That Gregory name, your mother’s family gosa way back. There ware a lot of
Gregorys that were original settlers.

P I’ve got a Gregory Bible here. Maybe you’d like to look at it?
M That family: I’ve never found any connection with Miliville Gregorys and

Prnold Gregory. Is there a connection?
1

P Not with my grandfather. My grandfather Gregory came up from Florida, up
south of here; Eset Shelby.. Podunk. Yeah. That’s where they originated. I
mean, when he came from Vermont, apparently his parents settled up there.
Why, I don’t know. It was mostly swamp—land up there. I don’t know why they
did but they did. That’s where he came from. Well, Grandmother too.

M Harry was your wife’s brother, right? Thnd he lived with you for how long?
P Thirty years. In other words both his parents died while he was in service

In WW II and we took him in when he came home. Then, 2—3 years afterwards
Grace had to have a tumor removed and he was with us, the children ware with
us, and Irving Smith that worked in Brundage Hardware was with us and, on
the way home from the doctor (he told her that she a tumor of the uterus
which would have to be removed), so I Said,”Well, let’s fire the boarders
then. If you’re going to have that operation you’ve got to be rested up for
it’. So I said that I’d tell Smithy in the morning and you tell Harry. So,
the next morning, well, there’s a history to that. My grandfather and grand—

when he was 7 years old. No (reply) k Irving Smith. His parents
separated and his mother didn’t want his father to have him; so grandfather
and grandmother Gregory took him at 7 years of age. He wanted to live with
them when I was born, to see me In pants. Of course, boys wore drsss back
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in those days. Claugha)SQ, he really was one of the family to ma. I mean, he

was always there. Well, he worked for Chase and Breed Hardware whera Brund—

age is now. 1913 I think he started working thar 85 delivery boy. Then

Grandmother died in ‘27. He lived with her until ‘27 and then he want out on

h his own. Chase’s wanted him to coma over and live with them so he’d take

care of the furnace and shovel walks and so forth. Whether he heard them say

something or whether he saw too much of them, working and living with them

and so forth, anyway hu was on the verge of insanity. H8 got up one morning

was going to leave, packing up.T8a1lad my uncle John Miller.Than when I

got up they called ma so I went down. Doctor Waters was th. doctor. I went

in and got one look at him. His eyes were starey. So I said to Doc Waters,

“What are you going to do with him?” Rnd he id “Wall, I’ll send him to a

sanitarium.. He’ll die within two weeks”, I said. “What do you mesnl?”They

will take care of him, Uut I eaid,”Vou don’t know that mani” Grandmother got

all his jobs for him and did everything for him. He had no reaponaibility

until the time she died. So I asked him it he’d like to come over end stay

with us for awhile. I had him 18 years So... maybe we shouldn’t have done a

lot of these things.

M Then they stayed right on, even tho Grace had her operation?

No, her sister quft Harrison’s and she took the both of them. Wall then, the

started going to Texas every winter and then we took Harry back; never did

take Irving back. Irving died in 1956.

Well Warren, can we see your Gregory Bible?

Ysehi

nd of taped interview
(half of 2nd side is empty)
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jiC Werren, I’d ‘ike to ask you again, if you would tell us when

you starteci hujidjnr houses and where?.., as we continue.

A Okay. 192 — 192G I was building new houses in the town of Greece

with my wife’s uncle, Deidrick K. Millis. 1925, four houses in

a new development called Brookridge; 1926, four houses in different

locations in the town of Greece. i’ve forgotten the names of

the people.

Mc What kind of material did you use? Was it mostly wood?

A All woods They were less expensive houses. I mean, they weren’t

elaborate houses. rrliey were single floor houses with basements.

Mc Did you do the electrical work, or the plumbing?

A No; we hired that done. Carpentry work; we built the walls and

so forth; and concrete floors. In 1927 two new houses in another

development; a street called Shadyway. From 1930 thru 1967 I

built the following houses on different streets in NEDINA. I

do not remember the order, or the years: Gwinn St., Eldred Short,

Donald Canham, “Pete” (bernard) Amos, Earl Foster, Jay Cortwright,

Russell Houserman and Norman bacon • On Meade Avenue: Robert

Neal, Eugene Albone, Frank Weizorek, Lake Shore Lumber Company,

Chester Musto. On Eliwood Avenue: Howard benz and Roy Koch. On

Worthy Avenue, Stanley Yaskivich. On Howell Parkway, Van Hunger-

ford. On Davis Avenue, Earl Foster and Wayne Ward. On Williams

Street, Earl Foster. On West Center Street, Earl Foster. On

Highland Avenue: Milford Boyle and my own home. On Locust St.,

Claude Grinnell, Mrs. Ross and Mrs. bickel, On North St., two

houses and I’ve forgotten the names. Florence Ave., Eldred

Short and Daniel Petters. Erie St., George Calaghan. In EAGLE

HARbOR, LaVerne Hill. In ELBA; I’ve forgotten the name. ALBION:

Clinton St.,, Mario Dematio; East Ave., Simmons. On Main St..,

LYNDONVILLi: Dave Crosby; North St., Woodworth; Second St. I

have forgotten the name. On the MAPRE RIDGE ROAD: Claude Pask,

Francis Lane, V.J.F’uller, O’Donell Brothers. On Elizabeth St.,

Herbert Kendall, MIDDLEPORT, James Ross. OAKFIELD, Clarence

Green, and daughter Betty and Lloyd Warren.

Mc Did you draw up the floor plans, or did the people?

A No, I didn’t usually draw up plans. Perhaps they would have a

plan and I might revise it to suit what they wanted, and so forth.

My own home here is the third one built from this plan. The first

one wes Jay Cortwright’s, over on Gwinn Street. Then the second

onef tne same house was on North St., and I enlarged it. The origi
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ni was 2? X LEO; that one over there was 26 X L.2; my own home
here is 2h X So they had been re-arranged. The original plan
was where my den or bedroom is, was a playroom for a child; and U
had ti pOrch where you could jo out onto the porch from this play—
room. Nine, i’ve used for a dun but it has been used for a bed—
room and st.fll could be. There are closets in there.

Mc Where did you get your materials from? Were they usually wood?
A Most all of them are frame, or wood construction, some brick

veneer. Van ffungerford’s was brick veneer. My own home was brick
veneer. The one in Albion on Last Ave. was brick veneer. Those ar
the only ones I think of.

Mc Where did you get your materials from? Any special place?
A Lake Shore Lumber Company in the later years. but in the 20’s

and unti mid-30’s , we bought of O’Donell Lumber Company.
Mc We were talking earlier about this. Would you want to tell again,

about how the O’Donell brothers got started?
A Francis and his brother hurt, with their father William, started

a sawrnili rieuv West barre. From there they came to Medina and the
father, William, started the lumber yard here, which they con
tinued for, 1 don’t know how many years. Forgot when they went
out.

Mc Where is the Lake Shore Lumber Co.? In the same place?
A That was the one that burned down several years ago, on Commercial

Street.

Mc You did otlier carpentry work thru the years?
A Yeah! Lots of repair jobs; building onto and remodeling kitchens.

I didn’t work strict]y at building new houses because I had all
these other things we used to do.

Mc You took out the window seat in our house and made a nice china-
cabinet, and I heard that you did quite a bit in Dr. Sterling’s
house.

A Hemodeled his kitchen! Dr. Cotter’s: remodeled his kitchen. I
couldn’t remember how many of those. hut in the town of Greece
it was strictly new houses. Here in Medina we did everythingi
I mean, remodeled and so forth.

Mc You have been active in the United Methodist Church for years.

It seems ]Hce every time somebody picks up a hammer, it’s Warren!
What do you remember about your work in the UMC in Medfna?

[_
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A In 191I reulaced the steeple with flat deck and parapet wall;

H ai’r’y hti rrri iii woik i ri w Lb me at that time • in 1 9i 1 1 nstai]ed new

Cai ii rs and aitle walls in the sanctuary, stairways and upper entra

lieU, installed wainscoatin and new floors on stairs and lower

hail. Mr. ShaL’min was still working with me then.... Now I’m on

my own. in 196, installation of new electronic organ and complete

remodel of the chancel; altar rail cut to make a center entrance.

in 1971 installation of the new pipe organ. Once more, remodel of

the chancel and the new console moved to the main floor of the

sanctuary. In 1976 a new kitchen in one of the class—rooms on the

lowE.r fioor; new cabinets with formica counter tops, 2 pass—thru

upetlifls, single sink with disposer and 3 compartment stainless-

steel sinks, new stoves and rofigerators. Harlan Swan worked with

me for the plumbing on that. And that’s about it.

Mc “That’s about it”, except that I remember the date of Jan.6, J96

and you wont down to the church and that was a dap that you do

remember! Would you want to tell us about that?

A I was not working at the church, but the toll part of the bell (the

casting) was broken on it. It didn’t operate and I was going up

into the attic to get into the belfry. Nobody was in the church

at that time. I went up this ladder (which I had been up lots and

lots of times) and when I pushed the trap door back, I felt the

ladder slip. I had it back far enough so I could grab ahold and

hang on. I wasn’t too frightened because a lot of times I1ve pulled

the ladder up with my foot. but this time it didn’t come up and I

couldn’t put any pressure on it or it would slide out from under me

Mc Did you yell, or call out for help?

A No, but you can do a lot of thinking in a few seconds I’ll tell you

So, I had to make a decision. There was no one around at all and

I decided that I couldn’t ride the ladder down because it was about

four foot from the wall. A wooden ladder, and it might possibly

splinter and injure me that way. 3O I threw the ladder out of the

way so I wouldn’t land on that and simply dropped to the floor...

about 16 feet.

Mc Did it hurt immediately?

A No, riot, very badly. I sat there for a minute and then I looked at

my ankles and it looked so they were starting to swell. I thought

I’d better do something, so I slid down 2 flights of stairs and

walked O feet.
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Mc ‘you waked?? I

A Yes, to my car, in the back of the church, and then drove it home.

I got here and called to my wife. I couldntt bear any pressure on

my feet, they hurt that badly. So I said “You’d better get the

daughter—in—law”. (Shirley). She lives only two blocks away. So,

I already had my feet out C); the doorway. So, while she was doing

that, I said, “Well, I used to creep before I walked”; so I got

down on my knees and crept into the house. I came in here.

Mc Was there any snow at that tine?

A No... well, yes! There was snow. Let’s see. That was the 6th of

January. Not any huge amounts tho. And we immediately called

Dr. Sterling. he came over and got a look at the feet. “Get the

ambulance!” So, they didn’t tell me, but they.., well, I was with

three months of Social Security, or 6S years of age. So the children

started getting Social Security. I could do a lot of thinking,

you know. I later found out that Dr. Sterling said that I would

never walk again! Dr. Williams was in the hospital with Dr. Ster

ling (Williams was a surgeon), and he said he wouldn’t have anytli:

to do with my feet... that he wouldn1t know what to do. So, they

took x-rays, sent them to buffalo to a bone specalist. lie wrote

back and said that there was nothing to pin to and nothing to scr

to. He said that all you could do was to re-shape them into heels

and put them in pressure casts. Yes (reply) they were totally

crushed! They had to be re-formed into heels. They were flat.

So then, Dr. Williams did the operation; but they didn’t think

they would heal on account of my age, the lack of blood circulati

everything was against it. Dr. Sterling was a couple days late in

getting the casts off and my son asked him why. He said,”I’m

scared. I don’t know what I’m going to find!” but, there was just

one hair-line crack that they could find on one side I They had

completely healed I So I started walking with a walker; then final

outside a little bit and wound up going around the block twice a

day, without the walker.

Mc I can remember seeing you walk up and down our sidewalk I I

A Yeah! Then I decided I could do away with the walker and just us€

a cane, So, I carried the walker all the way around, just in case

I wanted to set it down. I used the cane for a few days, and tlier

I was hack walking again!

Mc Now you are out roller—skating every morning!! (laughter)
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A NC)! Thu inst time I did that was up in Olcott where I learned

to roll.erskate. I went 8round three times, fell down every trip

nd took thuiri off. I’ve never had them on since! (].aughter).

Mc You had whirlpool baths ror your teet, here at home?

A yes, that’s right. Dr. Sterling told me that I’d have to go to the

hospital at least twice a week and have whirlpool treatments. I

said,”I think you can rent them and put them in your bath tub,

He said,”I never heard of it.” So I went to Jay’s Drug Store and

they did have them to rent. So 1 rigged it up in my own bath tub

and with a wlieel—chair, so I could go in there and take the treat

ments twice a day, which I think helped them a lot to heal. Because

if twice a week would do some good, why, twice a day would do a

lot more, So I had it for several weeks hero.

Mc 1)0 your feet bother you at all now?

A Yeah! ankles more than heels, I was “shucked” together. All my

pants had to be shortened. I was a good inch shorter than I had bee

Mc It didn’t affect your back?

A No. I was lucky and I did have a lot of help from hIup55i3•

Mc What about the working conditions in this area? Any unions?

A Medina never had unions!! In other words, the city fathers here,

most of them owned the factorys and foundry, which was the chair

factory, furniture factory and foundrys, and they allowed no

outsiders to come in here !There were no unions! Mahar Brothers,

they tried to “unionize” and they “struck” and they brought in

“scab” upholsters. They were not capable of doing the work that

their regular me did and they lost their business. They were even

known in [urope... shipped furniture over to them, and thru this

strike and bringing in the cheap help, they lost their business

and finally folded up.

Mc What happened to the “scab” workers? Did they leave or stay?

A No, they left. I don’t know where they were from; probably out of

buffalo. I’m not sure.

Mc how has the construction work changed today? Has it changed much?

A Oh yeah! Very, very much, in other words, all sawing was done by

hand saws. Today we have the power saws and so forth. The time tha

1 worked on the Masonic Temple, In Medina in 123 when that was

built onto, all was with hand saws. And you took care of your

saws! If you hit a nail, it wasn’t so good because you felt very

unhappy! But when you remodel, that’s a differen
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thing aain because you are bound to do that. George Benz sharpenec

my huid saws for years and did a beautiful job. Yes, in Medina.

‘Piwn when I was worki ri in the town of (ireece, Mr. Millist father

cAOd to sharpen my saws and he was a good man with them too, Now

today, you get them filed with machines. Men don’t do that anymore.

Mc Well, it’s been a good life Warren and you’ve certainly made a

good con tn bution of many homes • I know you’ve added onto “Pete”

a d ii ri a ‘ s home • Tb a y ice up ad di n i ( 1 aught e r )
A ‘yeah! As the family increased! I’m remodeling the bathroom right

now. Yes, that is a lovely house.

Mc You are going to be working on the Methodist parsonage some more;

ni ght?

A Well, I did a little. We put a vent n the toilet off the kitchen.

A few years ago we vented the kitchen stove and then put new cup=

boards in. We went into the same thing to vent this toilet room.

We put new chimes on. They haven’t had a back-door chime in yearst

hIBrflyJ (Hey. Barnard Howe) says,hIYouil get your new minister;

why sure, you’ll fix it all up for them!” (laughter)

Going back to the O’Donell Brothers, and speaking of electric

typewriters, I think they had the first electric typewriter that I

ever heard shout, or anything. It was a huge affair. Leona Canfiel

(Mrs. Lawrence Canfied) was the office girl and she was working

that thing. It was fairly bobbing up and down right on the floor!

It was a huge thing, but she certainly could operate it. And with

no mistakes. And, you’d call an order in and she’d answer the

telephone you know. ou’c1 just start reading it off and shed writ

it down. One day I called in and she apparently wasn’t there.

f1rancis wife was there. Well, I started reading off

what I wanted and so forth and she said,”Just a minute! This isn’t

Leone, This is Mrs. O’Donell,” (laughter) So, she couldn’t take

it down like that. Leone Canfield was a whiz. Yes, she worked

there for a long time. When she got thru, it took two, and then

they didn’t keep up! That’s right!

* * * * * * * ******** * * * * * * * *

(Conclusion of taped, edited interview).

(Typed and edited by Helen N. McAllister)


